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van 20.45 – 23.30 uur.

Aanwezig:
Mw. M. Haak-Griffioen (ChristenUnie), dhr.drs. J.P.J. Lokker (gedeputeerde), dhr. dr. J.Streng
(gedeputeerde), mw.mr. C.T. Begemann (PvdA), dhr. J. Binnekamp (VVD), mw.mr. M.L.A.A. de
Bont-de Krom (CDA), dhr. H.H. van den Broek (CDA), dhr.drs. A.J. Ditewig (VVD),dhr. J.F.M.
Kloppenborg (GL), dhr. M.F. van Leeuwen (SGP), dhr.dr. B. Levering (PvdA), mw. S.D. Oosterhuis
(VVD), mw. A.H. Raven (CDA), dhr.mr. S.D. Renzema (D66), dhr.ir. J.S. Rüter (GL), dhr.ir. M.W.
van der Sande (GL), mw.drs. R.M. Stadhouders (CDA), dhr.ir. B.A. Witteman (SP) en mw. Th. de Wit
(D66);

Afwezig:
Dhr.drs. R.P.F. Bijkerk, dhr. Jac. Dekker (INWP), mw.drs. N. Fotinos (AF), mw. M.H.M. Knipscheer
(VVD), mw. J.C. Kramer (PVDA) en dhr. C.G.J. van den Oosten (VVD);

Van ambtelijke zijde aanwezig:
Mw.drs. C.W.H. van Grinsven, mw. G. Hibma, dhr.mr. J.G. Jorritsma, ing. R. Jonge Poerink, dhr. W.
van de Kant, mw. R. Kraaier, dhr.ing. M.M. Overbeek, mw. J. Sellink, mw.ing. C.M.H. Steentjes, dhr.
ing. W.J. Tienstra, dhr.drs. M.P. van der Vat, dhr.drs. J.M. van Vught, dhr.drs. F. Zantkuijl (directeur
dienst Ruimte en Groen a.i.), mw. drs. J.J.C. Stam (secretaris) en mw. G. van Weerd (verslag).

Inspreker bij punt 3: de heer C. Floor
Inspreker bij ingelast agendapunt 1.a: de heer B. de Wild

���2SHQLQJ
De wnd. voorzitter, mevrouw Haak, opent de vergadering met een woord van welkom.

��D��%RXZSODQ�DUWLNHO����SURFHGXUH�WH�.RFNHQJHQ
De wnd. voorzitter geeft het woord aan de inspreker.

De inspreker, de heer B. de Wild, woonachtig te Kockengen, licht aan de hand van een notitie toe dat
hij en meerdere inwoners van de oude dorpskern van Kockengen, verontrust zijn over de herziening
van een bestemmingsplanwijziging voor Nieuwstraat 8, 12 en 14. Kortheidshalve zij naar bijgevoegde
notitie verwezen (bijlage 1).

De wnd. voorzitter geeft de commissieleden gelegenheid tot het stellen van vragen.

De heer Kloppenborg vraagt hoe de gemeenteraad van Breukelen op de voorgenomen bestemmings-
planwijziging én op de bezwaren van omwonenden heeft gereageerd.
De heer De Wild antwoordt dat “geïrriteerd” werd gereageerd op de bezwaren van omwonenden. De
discussie werd afgedaan met de mededeling dat het hier om een goed initiatief gaat en dat dit door de
gemeenteraad niet kan worden geweigerd.

De heer Van Leeuwen vraagt of de verontruste inwoners van Kockengen bezwaar hebben tegen de
nieuwbouw of tegen het woonzorgcentrum.
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Met nadruk stelt de heer De Wild dat er geen bezwaren zijn tegen het woonzorgcentrum. De problemen
spitsen zich uitsluitend toe op de nieuwbouw die het beschermde dorpsgezicht vernietigt. Hij en andere
inwoners verzetten zich daartegen.
Hij illustreert dit met de opmerking dat de nieuwbouw op 20 cm. afstand naast een raam van een
omwonende wordt gerealiseerd. Dit is volstrekt onacceptabel.

De heer Rüter meent dat de problemen duidelijk in beeld zijn gebracht. Hij tekent daarbij aan dat niet
P.S. maar het college van G.S. bevoegd is om inhoudelijk op de bezwaren te reageren. P.S. zullen wel
het antwoord van G.S. afwegen en, wanneer een en ander niet naar tevredenheid is, kan deze kwestie
opnieuw aan de orde worden gesteld.

De heer Streng laat weten dat hij niet op de hoogte is van de problemen rond de bestemmingsplanwij-
ziging voor Nieuwstraat 8, 12 en 14 te Kockengen.
Uit de stukken blijkt dat er binnenkort een raadsvoorstel in de gemeente aan de orde zal komen. Hij
stelt voor dat de verontruste bewoners ook daar hun bezwaren kenbaar maken.
Hij zegt toe dat G.S. zorgvuldig zullen kijken naar de bedenkingen die zojuist tegen de bouwplannen
zijn ingebracht, zij het dat primair wordt getoetst op de ruimtelijke inpassing van het plan. Daarnaast
zal worden nagegaan of procedures door de gemeente correct zijn gehanteerd.
Hij dankt de heer De Wild voor zijn duidelijke toelichting.

De wnd. voorzitter stelt voor alle duidelijkheid dat deze kwestie niet meer in een volgende
commissievergadering aan de orde zal worden gesteld, omdat een en ander door G.S. wordt
afgehandeld.

���0HGHGHOLQJHQ
Geen bijzonderheden.

���9DVWVWHOOLQJ�YDQ�KHW�YHUVODJ�YDQ�GH�YHUJDGHULQJ�RS����RNWREHU�����
De wnd. voorzitter geeft het woord aan inspreker C. Floor.

De heer Floor wil een tekstuele wijziging aanbrengen op pag. 9, onder punt 6, Hart van de Heuvelrug.
Het gaat erom dat hij niet de gelegenheid heeft gekregen om stukken, betrekking hebbend op dit
agendapunt, in te zien. Daartegen heeft hij bezwaar gemaakt.
De wnd. voorzitter bevestigt dit.

De heer Floor memoreert dat hij tijdens de commissievergadering Zorg en Welzijn heeft laten weten
dat uitgegaan moet worden van het gelijkheidsbeginsel. Aan burgers wordt inspreekrecht gegeven. Het
is onjuist dat commissieleden langer spreekrecht krijgen dan insprekers.
Hij brengt het voorgaande met nadruk onder de aandacht van deze commissie.

Met in achtneming van de tekstuele aanpassing, wordt het verslag van de vergadering van 17 oktober
jl. vastgesteld.

7RH]HJJLQJHQ�
2. Particulier en agrarisch natuurbeheer in relatie tot EHS, wordt geagendeerd voor commissie-

vergadering van december.
3. In het kader van de onderhandelingen over het MOB-complex in Bunnik, zet de heer Streng

uiteen dat er in overleg met de gemeente Bunnik wordt gezocht naar een passende bedrijfsbe-
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stemming. O.a. wordt gedacht aan agrarisch gelieerde bedrijvigheid in combinatie met het
teruggeven van gebieden aan de natuur. In tweede instantie wordt nagedacht over het ontwik-
kelen van een buitenplaats. Besluitvorming over dit vraagstuk heeft nog niet plaatsgevonden.
Het nieuwe bestemmingsplan voor het buitengebied van Bunnik moet eerst worden afgewacht.

7. Verwerking van 30% woningen in sociale sector in de nota “Oog voor Wonen”.
De heer Streng deelt mede dat de goedkeuringsbevoegdheid van GS voor bestemmingsplannen
niet kan worden ingezet voor het halen van het streefpercentage sociale woningbouw. Hij
memoreert dat de provincie geen bevoegdheid heeft om financieringswijzen van woningbouw
te koppelen aan de goedkeuring van bestemmingsplannen. Terzake dienen de regels van de
Huisvestingswet, bv. voor het bouwen ten behoeve van de regionale woningbehoefte, in acht te
worden genomen.
Gemeenten kunnen kiezen voor verschillende soorten woningbouw. Inmiddels is bekend dat de
gemeente Utrecht de plannen voor Leidsche Rijn wil gaan aanpassen; er zullen meer duurdere
woningen worden gebouwd, overigens wel met in standhouding van de 30% sociale woning-
bouw. De provincie kan daar slechts kennis van nemen maar kan dat niet beïnvloeden.

De heer Kloppenborg krijgt de indruk dat de portefeuillehouder een “verklaring van onmacht”
aan het afgeven is.
De heer Streng laat weten dat hij uitsluitend de feitelijke situatie wil benadrukken. In gesprek-
ken met gemeenten wordt door hem gewezen op de relatie tussen het streekplan en de woning-
differentiatie.
De provincie wil in 2003 een uitvoeringsprogramma gaan ontwikkelen met de eerst verant-
woordelijke partners (gemeenten, corporaties, bouwers) aangaande woningdifferentiatie en de
30% sociale woningbouw.
De provincie heeft ook de mogelijkheid om enige sturing via het ISV in de woningbouw aan te
brengen. In het voorjaar 2003 zal worden bezien voor welke plannen en gemeenten financiële
middelen moeten worden ingezet.
De motie van Provinciale Staten over jongeren- en studentenhuisvesting, is door leden van G.S.
vandaag onder de aandacht van het Kabinet gebracht.
Spreker is er voorstander van om als provincie actiever op te treden in het platform voor streek-
plandeelgebieden, voor een betere afstemming van woningbouwprogramma’s en woningbe-
hoefte.

Mevrouw Stadhouders wil de discussie over dit onderwerp graag op een ander moment voort-
zetten, maar de commissieleden moeten dan wel de mogelijkheid krijgen om zich terdege te
kunnen voorbereiden.
De heer Streng memoreert dat de motie over de 30% woningen in de sociale sector opnieuw aan
de orde kan worden gesteld in de decembervergadering.

3RUWHIHXLOOH�GKU�GU��-��6WUHQJ
���1RWLWLH�VWDQG�YDQ�]DNHQ�=HQGPDVWHQ
De heer Streng memoreert dat er, op initiatief van het ministerie van Economische Zaken, een
bijeenkomst heeft plaatsgevonden met alle betrokken partijen over de zendmastenproblematiek. Door
het ministerie werd toegelicht dat er zo langzamerhand wordt overgestapt op digitale uitzendingen.
Probleem is dat de ontvangst-toestellen nog niet toegerust zijn voor dergelijke nieuwe toepassingen.
Opmerkelijk noemt spreker het dat de opstelling van het ministerie aan het veranderen is. Serieus
wordt, als eindoplossing, nagegaan of er mogelijkheden zijn om de zendmasten naar het Markermeer te
verplaatsen, zij het dat er vele knelpunten zijn als de Vogelrichtlijn en de Habitatrichtlijnen.
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Een tussenoplossing in midden-Utrecht is nodig op tijdelijke basis en met tijdelijke vergunningen, één
en ander conform beschreven is in het voorstel van de heer Tommel.

De minister van E.Z. heeft partijen voor een volgende bijeenkomst in juni 2003 uitgenodigd.
De heer Streng heeft waardering voor de constructieve aanpak en opstelling van de actiegroepen.
Hij hoopt op een spoedige eindoplossing, hoewel een tussenoplossing voor een paar jaar onontkoom-
baar zal zijn.

De heer Levering is verheugd over de positieve geluiden die er nu zijn voor wat betreft het oplossen
van de problemen, zeker, nu de rijksoverheid toch wat anders naar deze kwestie is gaan kijken. Wel
plaatst hij een kanttekening bij het trage tempo. Wanneer de staten een hoger tempo in dit proces
wenselijk achten, dan zullen zij dienaangaande actie ondernemen.

De wnd. voorzitter rondt de discussie over dit agendapunt af.

���2ULsQWDWLH�URGH�FRQWRXUHQ
De heer W. v.d. Kant houdt, aan de hand van sheets, een presentatie over de rode contouren.

De rode contour, zoals opgenomen in het huidige streekplan, blijkt een nuttig instrument. Gelet op de
ervaring is verbetering op enkele punten nodig, o.a. voor wat betreft het detailniveau van de kaarten
waarop de contour is weergegeven.
Spreker licht diverse opties voor de rode contour toe:
1. Uitbreiding aangeven door middel van bloksymbool.
2. Uitbreiding laten begrenzen door een contour.
3. Een ruimtelijk begrensde uitbreiding met contour
4. Uitbreiding van bedrijventerrein via stippelcontour.
5. Flexibele contour via touwtjes methode.

Verder wordt toegelicht dat contouren kunnen verschillen qua status (“licht” en “donker” rood).
Spreker zet voorts uiteen dat er verder onderzoek naar de meest wenselijke contourmethode zal
plaatsvinden. De wnd. voorzitter stelt voor om, gelet op de tijd, alleen informatieve vragen te stellen en
nu geen discussie te voeren.

De heer Rüter vraagt naar het verschil tussen de donkerrode contour en een beleidsbeslissing.
De heer V.d. Kant antwoordt dat een donkerrode contour alleen via een streekplanherziening kan
worden overschreden. De normale afwijkingsbevoegdheid voldoet hier niet.

De heer Van Leeuwen laat weten dat zijn fractie t.z.t. op deze kwestie zal terugkomen.

De heer Rüter vraagt wanneer er helderheid over de keuzes gaat ontstaan en wanneer de staten aan zet
zijn.

De heer Renzema sluit zich bij deze vraag aan. Hij meent dat deze kwestie op korte termijn
besluitvorming behoeft, juist om meer sturing en bescherming te kunnen bieden.

Mevrouw Stadhouders is van oordeel dat, alvorens de nieuwe systematiek in de uitvoering wordt
gebracht, er eerst een gedachtewisseling met deze commissie noodzakelijk is. Het rijksbeleid is aan het
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schuiven en de rol van de provincies worden steeds zwaarder. Zij heeft er behoefte aan dat die
ontwikkelingen op korte termijn duidelijk in beeld worden gebracht.

De heer Ditewig onderschrijft dat er behoefte is aan een heldere definiëring. Juist daardoor kunnen
interpretatievrijheden worden voorkomen.

De heer Streng stelt dat het schuivende rijksbeleid niet direct dwingt tot aanpassing van ons beleid.
Er is een keuzenota tot stand gekomen en in landsdelig verband zijn er afspraken gemaakt. Dat zijn de
uitgangspunten.
Hij deelt mede dat de commissie R&G in februari 2003 aan zet komt, omdat er op dat tijdstip een
eerste ambtelijk voorontwerp voor het concept-streekplan ter oriënterende bespreking zal worden
voorgelegd. Inmiddels worden de wensen en visies van 33 gemeenten tot het jaar 2015 in relatie tot het
streekplan geïnventariseerd.
De heer Jonge Poerink laat weten dat er in de decembervergadering van de commissie R&G, aan de
hand van een ambtelijke notitie, inzicht kan worden verschaft in de wensen van gemeenten. Op dat
moment is er echter nog geen inventarisatie van bestuurlijke standpunten beschikbaar.

De wnd. voorzitter plaatst daarbij de kanttekening dat de commissie in de decembervergadering vooral
van gedachten wil wisselen over het instrumentarium, en niet zozeer over de inventarisatie van
gemeenten. Een ambtelijke notitie kan daarbij behulpzaam zijn.
Aldus wordt besloten.

De heer Rüter gaat ervan uit dat de ambtelijke notitie, die op 16 december zal worden gepresenteerd,
wel een bepaalde visie en politieke lading in zich zal hebben, omdat ook G.S. daarover een besluit
zullen moeten nemen.

Mevrouw Stadhouders heeft begrepen dat er medio december ook wordt gewerkt aan de bestuurlijke
standpunten van gemeenten. Zij meent dat ook die visies voor de meningsvorming van deze commissie
van belang zijn. Zij vraagt of de commissie daar inzicht in zal krijgen.
De heer Streng zegt toe dat deze commissie ten behoeve van de volgende vergadering ook een
overzicht zal ontvangen van de bestuurlijke standpunten van gemeenten, voorzover beschikbaar.

���3URYLQFLDOH�YLVLH�GHWDLOKDQGHO
De heer Renzema heeft de indruk dat de feitelijke rol van de provincie ten aanzien van de detailhandel
toch wat beperkt is; gemeenten zijn voor dat beleid toch primair verantwoordelijk. Concreet is zijn
vraag waar de provincie aan bod komt.

De heer Binnekamp schaart zich achter die vraag van D66. Voorliggend rapport geeft goed weer wat er
speelt, echter, zijn pleidooi is dat de provincie daar niet al te rigide en te planmatig mee moet omgaan.
Marktwerking is hier toch ook van groot belang.
Naar voren komt dat de provincie buiten de contouren geen bedrijven wil toestaan. Zijn fractie is van
oordeel dat dat wel mag worden toegestaan, wanneer dat bevorderend is voor de bedrijvigheid en de
werkgelegenheid.
Zijn fractie kan in beginsel instemmen met de provinciale visie Detailhandel. Het is zeer juist dat het
A.B.C.-beleid is losgelaten.
Zijn vraag is wel of de provincie het voornemen, om plannen groter dan 1.000 m2 vvo (=verkoop
vloeroppervlakte) voor te leggen aan een adviescommissie, met gemeenten heeft besproken.
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Mevrouw Raven vraagt zich eveneens af wat de praktische betekenis en de rol van de provincie is ten
aanzien van de detailhandel.
Uitgangspunt van deze visie behelst het winkelcentrum van 5 winkels of meer. Haar fractie meent dat
er juist ook meer aandacht moet komen voor kleinere concentraties winkels in kleine kernen. De
provincie wil de leefbaarheid in de kleine kernen versterken, dat kan juist heel goed door het
stimuleren van de detailhandel.
Zij vraagt of er voor de kleinere gebieden, ter bevordering van de kwaliteit, ook ISV-gelden kunnen
worden ingezet.
Voorts doet zij de suggestie of de provincie kan coördineren dat parkeergelden meer gelijk worden
getrokken.
Spreekster verwijst naar een artikel in het Utrechts Nieuwsblad waarin wordt aangegeven dat er een
kans is op de vestiging van een megasuper in Leidsche Rijn. Zij wil daarmee illustreren dat
voorliggende nota door de praktijk wordt ingehaald. De vraag is dan ook in hoeverre deze nota nog wel
actueel is.
Zij signaleert dat er in deze nota ten onrechte wordt gesproken over het “UCP”. Vanaf 1 januari jl. is de
naam “UCP” gewijzigd in “Stationsgebied”. Zij verzoekt een en ander correct in de nota te vermelden.

De heer V.d. Sande betreurt het dat er in voorliggende notitie geen aandacht wordt besteed aan losse,
solitaire winkels, die in steden, wijken en kernen van belang zijn voor de detailhandel, terwijl deze zeer
te lijden hebben onder de dominantie van de grote landelijke winkelketens. Zijn fractie vraagt daar
aandacht voor. Ook vraagt hij aandacht voor de positie van de consument: dat element komt in de
notitie niet naar voren. Hij kan zich voorstellen dat de provincie ook consumentenorganisaties betrekt
bij de provinciale adviescommissie.
Voorts vraagt hij of voorliggende visie wordt meegenomen in het streekplan. Hoe wordt een en ander
door G.S. gecoördineerd?

De heer Levering vindt de meest belangrijke vraag wat de mogelijkheden van de provincie zijn ten
aanzien van de detailhandel.
Diverse andere fracties, bv. de ChristenUnie, de SP en de SGP, sluiten zich bij die vraag aan.

De heer Streng benadrukt dat de provincie haar eigen positie niet moet overschatten. Primair zijn de
gemeenten verantwoordelijk voor de detailhandel. De provincie heeft wel een rol ten aanzien van de
totale bewinkeling. Plannen voor winkels met een omvang van 1.000 m vvo of meer, zullen door de
provincie aan het beleid worden getoetst, o.a. met het oog op toename van verkeersbewegingen en het
locatiebeleid. De provincie dient voorts uit te dragen welke ontwikkelingen in bepaalde gebieden al
dan niet gewenst zijn. Nieuwe plannen voor de vestiging van winkels moeten voortaan ook worden
voorzien van de resultaten van een distributie planologisch onderzoek; de bevindingen terzake zullen
ook door de provincie in de afwegingen moeten worden meegewogen.
Hij deelt voorts mede dat er een notitie over het locatiebeleid wordt opgesteld. Deze zal ter
oriënterende bespreking worden voorgelegd aan de commissie R&G, met uitnodiging van de
commissies C&E, V&V, W&M.
Hij merkt op dat het afstemmen van parkeertarieven een verantwoordelijkheid is van gemeenten en
regio’s. Dit behoort niet tot de bevoegdheden van de provincie.
Hij onderschrijft dat er in de nota moet worden gesproken over “Stationsgebied” in plaats van “UCP”.
Hij memoreert dat het rijksbeleid terzake is beschreven in de zgn. Stellingnamebrief; het beleid van de
provincie sluit daarbij aan. Ongewenste ontwikkelingen moeten worden voorkomen, zoals de vestiging
van grote winkelbedrijven in het buitengebied.
Al met al heeft de provincie weinig mogelijkheden om gewenst beleid af te dwingen. De provincie zal
vooral het gewenste beleid gaan stimuleren.
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Mevrouw Kraaier licht toe dat de provincie wel een terughoudend beleid kan voeren ten aanzien van de
vestiging van grote winkelbedrijven, die de bestaande detailhandelstructuur zullen ondergraven.

Mevrouw Raven vraagt zich af waarom er een provinciale visie Detailhandel is ontwikkeld, terwijl hier
wordt onderkend dat de provincie weinig invloed op het beleid kan uitoefenen en dat de toetsings-
criteria door het Kabinet worden neergelegd.

Mevrouw Kraaier benadrukt dat de rijksoverheid juist het beleid ten aanzien van de perifere en
grootschalige detailhandel wenst los te laten. De provincie heeft dit opgepakt om sturing in het beleid
aan te brengen, bv. het voorkomen van de vestiging van veel grote winkels in de periferie, die de kern
winkelvoorzieningen zullen aantasten. De provincie kan dit beleid sturen door middel van de
goedkeuring van bestemmingsplannen en de benodigde artikel 19 procedures.

De wnd. voorzitter rondt de discussie af. Zij constateert dat de commissie een positief advies kan
uitbrengen over de voorliggende provinciale visie detailhandel.

���(YHQWXHOH�PHGHGHOLQJHQ�YDQ�SRUWHIHXLOOHKRXGHU�HQ�URQGYUDDJ
De heer Van Leeuwen verwijst naar het verslag van G.S., waarin o.a. wordt ingegaan op het
provinciaal beleid ten aanzien van seksinrichtingen. Hij constateert dat het beleid wordt voortgezet,
zonder dat de motie van provinciale staten daarin vertaald is. Concreet is zijn vraag hoe de provincie
omgaat met de goedkeuring van bestemmingsplannen, in het licht van voornoemd punt.

De heer Ditewig vraagt of gedeputeerde Streng op de hoogte is van bouwplannen in Loenersloot en de
verontrusting daarover van inwoners. Zijn vraag is hoe G.S. daarmee willen omgaan.

Mevrouw Begemann memoreert dat er in de decembervergadering zal worden gesproken over het
beleid ten aanzien van wonen. Zij verwijst naar een artikel in het Utrechts Nieuwsblad waaruit naar
voren komt dat Leidsche Rijn een eenzijdige wijk voor gezinnen met een bovenmodaal inkomen dreigt
te worden; in de wijk zijn geen of weinig inwoners met lagere inkomens vertegenwoordigd.
Zij zet uiteen dat dit niet volgens de afspraken is verlopen. Haar vraag is wat de provincie kan doen. Zij
wil dit element betrekken bij de discussie over wonen in de decembervergadering.
Tijdens de streekplandiscussie hebben G.S. toegezegd dat de provincie Utrecht zou stimuleren dat
leegstaande kantoorruimte voor bewoning wordt ingezet. Zij vraagt of de portefeuillehouder daar in de
volgende vergadering op wil terugkomen. Er staat momenteel bijzonder veel kantoorruimte leeg. Zij
vraagt of dit gevolgen heeft voor het ruimtelijk c.q. economisch beleid van de provincie.
In een van de vorige vergaderingen heeft zij vragen gesteld over de stand van de weidevogels in de
provincie Utrecht. Zij wil daar graag in de volgende vergadering een reactie op vernemen. Terzake
verwijst zij naar een monitoring van vogels, die 1 x per 25 jaar in Nederland wordt uitgevoerd. Sinds
kort zijn daarvan resultaten bekend.

De heer V.d. Sande zet uiteen dat de commissie Verkeer en Vervoer zich o.a. bezighoudt met het
Utrechtse Mobiliteitsprogramma. Ruimte en Groen heeft een claim gelegd op faunapassages, echter,
dat is niet gehonoreerd.
Hij stelt de volgende vragen:
- Wanneer wordt het meerjarenprogramma faunapassages vastgesteld?
- Kan de provincie dat beleid financieel dekkend krijgen?

De heer Streng gaat over tot beantwoording van de vragen.
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Inzake het prostitutiebeleid hebben G.S. de mogelijkheid om op grond van de ruimtelijke afweging op
de nuloptie uit te komen. Nadrukkelijk stelt hij dat het hier om het beleid van het voltallige college
gaat. Hij beaamt dat twee G.S.-leden, afkomstig uit de CDA-fractie, dienaangaande een minderheids-
standpunt hebben ingenomen. Zij hebben bij het prostitutiebeleid laten aantekenen dat, in het kader van
de goedkeuring van bestemmingsplannen, de gemeentelijke autonomie ten aanzien van het
prostitutiebeleid moet worden gerespecteerd. De overige G.S.-leden zijn van oordeel dat de ruimtelijke
afwegingen primair moeten zijn in de toetsing van de plannen.
Naar aanleiding van de opmerking van de heer Ditewig, laat de heer Streng weten dat de problemen in
Loenersloot te maken hebben met de sloop van 12 woningen in verband met de verbreding van het
spoor. Met de wethouder is de afspraak gemaakt dat er 12 woningen zullen worden teruggebouwd, zij
het op een alternatieve locatie in de gemeente. De wethouder zal deze kwestie met de betrokken
bewoners opnemen.
Op een vraag van de heer Rüter, antwoordt de heer Streng dat de IRO het beleid terzake van de
provincie Utrecht onderschrijft.

Voorts zegt de heer Streng toe dat de recente publicaties over Leidsche Rijn zullen worden
meegenomen in de commissievergadering van december.
Hij kan zich voorstellen dat er geld uit het Experimentenkrediet kan worden aangewend voor een
project transformeren van kantoorruimtevoorraad in woonruimte.

De heer Van Leeuwen memoreert dat de Notitie prostitutie in ruimtelijke plannen gewijzigd zou
worden in verband met de strekking van de motie. Hij vraagt of de commissie een andere Notitie zal
ontvangen.
De heer Streng memoreert de afspraak dat eerst in de praktijk de goedkeuring van bestemmingsplannen
in relatie tot het prostitutiebeleid zal worden nagegaan, en dat daarover vervolgens zal worden
gecommuniceerd naar de gemeenten in de provincie Utrecht. Nu is het daarvoor nog te vroeg. Begin
2003 zal de balans worden opgemaakt en dan zal ook worden bezien of het zin heeft een aangepaste
Notitie te maken.  Afgesproken is dat gemeentelijke regelingen inzake prostitutie met terughoudend-
heid zullen worden getoetst.

Mevrouw Begemann vraagt of het college pro-actief actie onderneemt, gelet op de grote voorraad
leegstaande kantoren. Graag wil zij ook op dit punt terugkomen in de vergadering van december.
De heer Lokker laat weten dat deze kwestie zal worden meegenomen in het economisch beleidsplan.

De heer Lokker zet vervolgens uiteen dat het beeld over de stand van de vogels in de provincie Utrecht
nog niet compleet is. De weidevogeltellingen zijn nog niet afgerond. Wel is duidelijk geworden dat de
resultaten per gebied aanzienlijk kunnen verschillen. Zodra er concreet inzicht is in de actuele
weidevogelstand in de provincie Utrecht, krijgt deze commissie hierover bericht.
Voorts licht hij toe dat faunapassages voor de provincie Utrecht hoog scoren. Het meerjarenplan
terzake zal in januari 2003 aan deze commissie worden gepresenteerd. Wel is er nog onzekerheid over
de lange termijn financiering. Mogelijk dat de provincie de eigen bijdrage wat zal moeten verhogen.
Naar aanleiding van een opmerking van de heer Rüter, zegt de heer Lokker toe dat indicatoren van
Verkeer en Vervoer integraal met de indicatoren van Natuur en Milieu zullen worden afgewogen.

3RUWHIHXLOOH�GKU�GUV��-�3�-��/RNNHU
���2QWZHUS�VWDWHQYRRUVHO�JHELHGVSHUVSHFWLHI�UHFUHDWLHI�JURHQ�VWDGVJHZHVW�8WUHFKW��ORFDWLHNHX]H
De heer Kloppenborg laat weten dat zijn fractie kan instemmen met de locatiekeuze voor Haarzuilens.
Wel is er zorg over het aangrenzende gebied, aangezien de gemeente Utrecht nogal wat zaken aan het



9

uitplaatsen is in het landelijk gebied, bv. maneges en sportgebieden. Hij verzoekt de provincie richting
gemeente Utrecht nadrukkelijk te signaleren dat gestand moet worden gedaan aan het raamplan.
Opmerkelijk noemt hij het dat het groengebied de Hollandsche IJssel wordt gekoppeld aan de
realisering van Rijnenburg, terwijl daarover nog geen besluit is gevallen.$QWZRRUG��+ROODQGVFKH�,-VVHO�ZRUGW�QLHW�]R]HHU�DOOHHQ�YRRU�5LMQHQEUXJ�RQWZLNNHOG��0HHU�YRRU�GH/HLGVFKH�5LMQ�HQ�GH�WHNRUWHQ�DDQ�UHFUHDWLHI�JURHQ�GLH�GDDUGRRU�]LMQ�RQWVWDDQ��,Q�GH�WRHNRPVW�YDQ�JURHQLQ�VDPHQKDQJ�PHW�URRG�RQWZLNNHOG�HQ�]DO�HU�YRRU�5LMQHQEUXJ�H[WUD�JURHQ�ZRUGHQ�RQWZLNNHOG�
Zijn fractie betreurt het zeer dat Oud Zuilen als locatiekeuze is afgevallen. Oud Zuilen is tegen
Overvecht en Zuilen aan gesitueerd. Juist daar is kwaliteitsverbetering noodzakelijk. Momenteel is er
in het gebied een herstructurering gaande en de versterking van stedelijk groen aldaar zou zeer
wenselijk zijn.
Zijn fractie is voorts van mening dat het Jacq.P.Thijsselint met voortvarendheid moet worden
aangepakt. Wel is zijn vraag of er in het Rijnsche park geen tegenstrijdige ontwikkelingen in gang
worden gezet.

De heer Van Leeuwen laat weten te kunnen instemmen met de locatiekeuzen.
In deze notitie wordt ten onrechte gesuggereerd dat Maartensdijk nog een zelfstandige gemeente zou
zijn. Dit moet in de tekst worden aangepast.
Voorts vraagt hij hoe de opgave voor de stad uit het Structuurschema Groene Ruimte 2 (SGR 2) ten
aanzien van 10.000 ha. zich verhoudt met het streekplan.$QWZRRUG��3DV�LQ�GHHO���YDQ�6*5��ZRUGHQ�XLWVSUDNHQ�JHGDDQ�RYHU�KHW�DDQWDO�QLHXZH�KD�JURHQ��%DVLVLV�GH�EHVWDDQGH�RSJDYH�XLW�6*5���9,1(;�HQ�9,1$&��'LW�ZRUGW�RRN�]R�RSJHQRPHQ�LQ�KHW�VWUHHNSODQ�9RRU�8WUHFWK�H�R��JDDW�KHW�RP������KHFWDUH�
Ook is zijn vraag of er een conflicterende situatie wordt voorzien voor water en groen.$QWZRRUG��(U�ZRUGW�JHHQ�FRQIOLFW�YHUZDFKW��'H�ZDWHUVFKDSSHQ�KHEEHQ�]LWWLQJ�LQ�GHODQGLQULFKWLQJVFRPPLVVLHV�
De heer Levering onderstreept het pleidooi van GL voor de locatiekeuze van Oud Zuilen. Destijds
hebben fracties in deze commissie bepleit dat soepel moet worden omgegaan met de criteria van de
Vinac, juist omdat Oud Zuilen een zeer geschikt gebied zou zijn, al is het in omvang wat klein.
Indien het voorstel voor de locatiekeuze Oud-Zuilen hier niet wordt gehonoreerd, zal zijn fractie
daarop terugkomen in de statenvergadering.

De heer Binnekamp vraagt zich af of wel kan worden voldaan aan de eis van LNV om de locaties in
2010 te realiseren. Graag wil hij vernemen of er overeenstemming met de gemeenteraden en andere
partners is bereikt, c.q. hoe ver die overeenkomsten gaan. Wanneer er geen akkoord is bereikt, dan kan
dat wellicht een belemmerende factor zijn.$QWZRRUG��*HPHHQWHQ�HQ�SDUWQHUV��ODQGLQULFKWLQJVFRPPLVVLHV��UHFUHDWLHVFKDS��%58�HQ�/19��KDGGHQ]LWWLQJ�LQ�GH�VWXXUJURHS�HQ�KHEEHQ�LQ�GLH�KRHGDQLJKHLG�LQJHVWHPG�PHW�KHW�JHELHGVSHUVSHFWLHI�'DDUQDDVW�LV�HU�GH�JHOHJHQKHLG�JHZHHVW�WH�UHDJHUHQ�RS�KHW�JHELHGVSHUVSHFWLHI��'DDUELM�LV�KHWJHELHGVSHUVSHFWLHI�RRN�QDDU�SDUWQHUV�XLW�GH�VWXXUJURHS�HQ�DQGHUH�SDUWLMHQ�JHVWXXUG��1DDU�GHJHPHHQWHQ�LV�KHW�SODQ�]RZHO�QDDU�%	:�DOV�GH�JHPHHQWHUDDG�JHVWXXUG��$OOHHQ�JHPHHQWH�,-VVHOVWHLQ�HQ:RHUGHQ�KHEEHQ�JHUHDJHHUG�
Mevrouw De Bont is positief over het realiseren van recreatief groen aan de westkant van de provincie,
hoewel er geen besluit over Rijnenburg is genoemd. Zij stemt in met de locatiekeuze voor Haarzuilens
maar verzoekt G.S. erop toe te zien dat een en ander niet leidt tot een “kermis”.
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Zij constateert dat er 1030 ha Vinex moet worden gerealiseerd. Haar vraag is in hoeverre men tot nog
toe daarin geslaagd is. Zij begrijpt dat de gemeente Nieuwegein geen gesprekspartner meer is.
Wanneer er onteigend moet worden, dan zal dat voor 2010 moeten zijn afgewikkeld. Zij vraagt wat het
“point of no return” is voor de provincie en wie de onteigening ter hand zal nemen.$QWZRRUG��(HQ�GHHO�ZRUGW�JHUHDOLVHHUG�LQ�GH�ODQGLQULFKWLQJVSURMHFWHQ�1RRUGHUSDUN�HQ*URHQUDYHQ�2RVW��'H]H�OLJJHQ�RS�VFKHPD��+HW�RYHULJH�ZRUGW�JHUHDOLVHHUG�LQ�8WUHFKW�ZHVW�+LHUYRRU�ZRUGW�QX�HHQ�ODQGLQULFKWLQJVSODQ�RSJHVWHOG��'H�JURQGYHUZHUYLQJ�LV�UHHGV�JHVWDUW�HQORRSW�QX�YROJHQV�SODQQLQJ��JHVWLPXOHHUG�GRRU�GH�DDQNRRS�YDQ�+DDU]XLOHQV���2QWHLJHQLQJ�LVHHQ�XLWHUVW�PLGGHO�RP������WH�KDOHQ�1LHXZHJHLQ�LV�ZHO�HHQ�JHVSUHNVSDUWQHU��0HW�QDPH�YRRU�ORFDWLHV�DOV�+ROODQGVFKH�,-VVHO�HQ�GHDIJHYDOOHQ�ORFDWLH�/DDJUDYHQ�
Mevrouw  De Wit sluit zich aan bij vragen van andere sprekers.

Mevrouw Haak stemt in met de locatiekeuzes. Zij vindt het positief dat er groen aan de westzijde van
de provincie Utrecht wordt gerealiseerd. Wel vraagt zij met nadruk aandacht voor het ontsluiten van
het gebied ten behoeve van recreanten.$QWZRRUG��(U�NRPHQ�H[WUD�YHUELQGLQJHQ�ELM�
De heer Lokker gaat over tot beantwoording van vragen.
Het heeft de nodige energie gevraagd om alle partijen op één lijn te krijgen en daar te houden. Het
Raamplan is voor de landinrichtingscommissie het uitgangspunt geweest, zij het, dat actuele
ontwikkelingen buiten het raamplan om, niet mogen worden veronachtzaamd.
Spreker wijst er op dat de kwantitatieve eis voor subsidiëring, waaraan de locatie Oud Zuilen niet
voldoet, niet door de provincie, maar door LNV wordt gesteld.
Op voorhand verwacht hij niet dat LNV die eis voor Oud Zuilen zal versoepelen, echter, hij is bereid
daartoe bij LNV een poging te wagen.
Hij vindt het een goede volgorde wanneer er, vooruitlopend op het bouwplan Rijnenburg, stedelijk
groen wordt ontwikkeld.
Vragen zijn er gesteld over de haalbaarheid van de plannen. Met de partners is overeenstemming
bereikt en de landinrichtingscommissie heeft voor de uitvoering van de plannen een termijn van 10
jaar tot zijn beschikking. De benodigde financiën zijn beschikbaar.
Het is niet uitgesloten dat in de allerlaatste fase een dilemma ontstaat, die alleen met onteigening kan
worden opgelost. De landinrichtingscommissie wil onteigening alleen als uiterste middel toepassen.
Het is van groot belang dat er in de komende jaren planologische duidelijkheid aan het gebied wordt
gegeven.
Wanneer het Jac.P.Thijselint wordt gerealiseerd, dan blijft het park wel degelijk in beeld. Het gaat
hier om een verantwoordelijkheid van de stad Utrecht, maar de provincie zal de ontwikkelingen wel
blijven volgen.

De heer Van Leeuwen kan zich voorstellen dat onteigening niet nodig behoeft te zijn, wanneer het
gewenste kwantum via uitruil kan worden gerealiseerd.
De heer Lokker beaamt dat ruil en herschikking van gebieden goede middelen zijn. Hij herhaalt dat
onteigening alleen in het uiterste geval zal worden toegepast.
Aandacht is gevraagd voor goede verbindingen naar recreatiegebieden. De stad Utrecht wil De Uithof
kwalitatief gaan verbeteren en wil daar wooneenheden vestigen. De overgang van de stad naar het
landelijk gebied moet veel beter worden en de provincie Utrecht wil daar ook op gaan inzetten,
tezamen met de stad Utrecht.



11

In het kader van het RSP en het streekplanproces, is nu discussie gaande over de kwalitatieve
verbetering van het stedelijk groen, dat door de verdichtingopgave onder druk is komen te staan. Met
de stad Utrecht wordt besproken of de ambities over en weer wel met elkaar sporen.
De provincie Utrecht handhaaft de Vinex taakstelling voor groen.

Voorts zegt de heer Lokker toe, naar aanleiding van de opmerking van de PvdA-fractie, dat hij zal
trachten nog voor de komende statenvergadering antwoord te krijgen van LNV op vragen over de
locatiekeuze voor Oud Zuilen.1%�(HQ�PHPRUDQGXP��PHW�GH�EHDQWZRRUGLQJ�YDQ�RQGHUVWDDQGH�YUDJHQ��LV�RS������������JHPDLOGDDQ�DOOH�VWDWHQOHGHQ��PHW�KHW�RRJ�RS�EHKDQGHOLQJ�LQ�GH�36�YHUJDGHULQJ�YDQ�����������
%HDQWZRRUGLQJ�YUDJHQ�
2XG�=XLOHQ,Q�GH�FRPPLVVLH�5XLPWH�HQ�*URHQ�LV�GRRU�*URHQOLQNV�HQ�3YG$�GH�ORFDWLH�2XG�=XLOHQ�RSQLHXZQDDU�YRUHQ�JHVFKRYHQ��=LM�YLQGHQ�GH�ORFDWLH�YDQ�EHODQJ�YRRU�GH�EHZRQHUV�YDQ�1RRUG�8WUHFKWHQ�YLQGHQ�GDW�GH�HLV�YDQ�PLQLPDDO�����KHFWDUH�QLHW�WH�VWULNW�KRHIW�ZRUGHQ�WRHJHSDVW��=H�ZLOOHQGDW�GH�ORFDWLH�RSQLHXZ�ZRUGW�EHNHNHQ�HQ�GDW�HU�RYHUOHJ�SODDWV�YLQGW�PHW�/19�
5HDFWLH�/19��GKU��9DQ�:DNHUHQ'H�YRRUNHXU�YDQ�/19�JDDW�XLW�QDDU�GH�ORFDWLHV�+ROODQGVFKH�,-VVHO�HQ�+DDU]XLOHQV�RPGDW�GLWRS�]LFK�]HOI�JURWH�DDQHHQJHVORWHQ�ORFDWLHV�]LMQ�HQ�ERYHQGLHQ�DDQVOXLWHQ�RS�WRHNRPVWLJH�HQEHVWDDQGH�JURHQORFDWLHV�ZDDUGRRU�HHQ�JRHGH�NZDOLWHLW�JHUHDOLVHHUG�NDQ�ZRUGHQ�'H�9,1$&�KHFWDUHV�]LMQ�WRHJHNHQG�DDQ�JHELHGHQ�ZDDU�RRN�QD�GH�UHDOLVDWLH�YDQ�GH�UDQGVWDG�JURHQVWUXFWXXU�WH�NRUW�LV�DDQ�UHFUHDWLH��'H�JURRWVWH�UHFUHDWLHWHNRUWHQ�GRHQ�]LFK�YRRU�DDQ�GHZHVWNDQW�
'H�ILQDQFLHULQJVYRRUZDDUGHQ��ZDDURQGHU�GH�HLV�YDQ�����KD��NRPW�YRRUW�XLW�GH�6*5��9DQ�GH����KD�ZRUGW�DOOHHQ�ELM�XLW]RQGHULQJ�YDQ�DIJHZHNHQ�HQ�GDQ�PHW�QDPH�DOV�HU�DDQVOXLWLQJ�LV�ELMHHQ�EHVWDDQG�JURHQ�JHELHG��5HGHQ�KLHUYRRU�LV�GDW�ELM�JURWH�NHUQHQ�GH�RSYDQJFDSDFLWHLW�JURWHULV�HQ�HU�PHHU�NZDOLWHLW�WH�EHKDOHQ�LV��2XG�=XLOHQ�VOXLW�QLHW�DDQ�ELM�EHVWDDQGH�JURHQJHELHGHQ�HQLV�VOHFKWV����KD�JURRW�(HQ�DQGHUH�HLV�LV�GH�UXLPWHOLMNH�NRSSHOLQJ�PHW�GH�YHUVWHGHOLMNLQJVRSJDYH�WRW�������2XG�=XLOHQLV�YRRUDO�JHNRSSHOG�DDQ�QRRUG�8WUHFKW�
Å 9RRU QRRUG�8WUHFKW�ZRUGW�LQ�GH�ODQGLQULFKWLQJ�1RRUGHUSDUN�JURHQJHELHGHQ�DDQJHOHJG�HQ]DO�LQ�KHW�NDGHU�YDQ�GH�9,1$&�KHW�DJUDULVFK�JHELHG�ZRUGHQ�RQWVORWHQ��2RN�GH�0DDUVVHQYHHQ�VH�SODVVHQ�HQ�GH�NOHLQH�SODV�ZRUGHQ�YHUGHU�UHFUHDWLHI�RQWZLNNHOG�
*HPHHQWH�0DDUVVHQ��5��YDQ�0LOO�*HPHHQWH�0DDUVVHQ�RQWZLNNHOW�SODQQHQ�YRRU�ODQGVFKDSVSDUN�2XG�=XLOHQ��'DDUELM�OLJW�GHLQWHQVLHYH�UHFUHDWLH�URQG�2XG�=XLOHQ�HQ�GH�H[WHQVLHYH�UHFUHDWLH�ELM�SROGHU�%XLWHQZHJ��3ROGHU%XLWHQZHJ�EOLMIW�GDDUELM�DJUDULVFK�HQ�]DO�QLHW�ZRUGHQ�GRRUNUXLVW�PHW�ILHWV�RI�ZDQGHOSDGHQ�+HW�]DO�ZHO�PRJHOLMN�ZRUGHQ�HURP�KHHQ�WH�VWUXLQHQ��0DDUVVHQ�ZLO�KHW�JHELHG�RSHQ�KRXGHQ�
*HPHHQWH�8WUHFKW��0��6SDQ�*HPHHQWH�8WUHFKW�LV�RS�GLW�PRPHQW�EH]LJ�PHW�GH�KHUVWUXFWXUHULQJ�YDQ�GH�JURHQVWURNHQ�ODQJVGH�9HFKW�WRW�]RYHU�KHW�8WUHFKWV�JURQGJHELHG�LV��'LW�LV�RS�GLW�PRPHQW�LQ�XLWYRHULQJ��8WUHFKWKHHIW�JHHQ�DFWXHOH�ZHQVHQ�YRRU�KHW�JHELHG�URQG�2XG�=XLOHQ��9RRUNHXU�JDDW�XLW�QDDU�KHW�RSHQKRXGHQ�YDQ�KHW�JHELHG�RPGDW�GLW�RRN�SDVW�ELM�KHW�KLVWRULVFKH�NDUDNWHU�YDQ�KHW�JHELHG�
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Å $DQZLM]LQJ�DOV�VWUDWHJLVFK�YODNJURHQ�KRXGW�IXQFWLHZLM]LJLQJ�LQ�QDDU�UHFUHDWLHI�YODNJURHQ�'LW�EHWHNHQW�GDW�GH�DJUDULVFKH�IXQFWLH�JHKHHO�YHUYDOW��9RRU�UHJLRQDDO�JURHQ�NRPW�2XG�=XLOHQQLHW�DDQPHUNLQJ�RPGDW�KHW�EXLWHQ�GH�URGH�FRQWRXU�OLJW�
6WUHHNSODQ'H�RSPHUNLQJ�RYHU�2XG�=XLOHQ�LV�RRN�JHPDDNW�LQ�GH�YRULJH�FLH�5	*�RYHU�KHW�JHELHGVSHUS�VHFWLHI��7RHQ�LV�JHDQWZRRUG�GDW�KHW�]DO�ZRUGHQ�PHHJHQRPHQ�LQ�KHW�QLHXZH�VWUHHNSODQ��,Q�KHWQLHXZH�VWUHHNSODQ�LV�KHW�GH�EHGRHOLQJ�GDW�GLW�JHELHG�VWUHHNSODQ�DDQGXLGLQJ���NULMJW�ZDDUELM�GHUHFUHDWLHYH�PRJHOLMNKHGHQ�NXQQHQ�ZRUGHQ�RQWZLNNHOG�
&RQFOXVLH/19�VWDDW�QLHW�DFKWHU�2XG�=XLOHQ��ZHO�DFKWHU�GH�ORFDWLHV�+DDU]XLOHQV�HQ�+ROODQGVFKH�,-VVHO�%HODQJULMNVWH�UHGHQ��WH�NOHLQ��JHHQ�NRSSHOLQJ�PHW�QLHXZERXZ��JURRWVWH�WH�NRUW�DDQ�UHFUHDWLHIJURHQ�GRHW�]LFK�YRRU�DDQ�GH�ZHVWNDQW��$DQ�ZHVWNDQW�LV�PHHVWH�ZLQVW�HQ�NZDOLWHLW�WH�EHKDOHQ�'H�KDDOEDDUKHLG�LV�JHULQJ�RPGDW�KHW�QLHW�DDQVOXLW�RS�GH�SODQQHQ�YDQ�0DDUVVHQ�HQ�8WUHFKW�:HO�YLQGHQ�HU�DO�RQWZLNNHOLQJHQ�SODDWV�RP�KHW�JHELHG�DDQWUHNNHOLMNHU�WH�PDNHQ�HQ�GLW�]DO�RRNLQ�KHW�QLHXZH�VWUHHNSODQ�GH�UXLPWH�NULMJHQ��+DDU]XLOHQV�HQ�+ROODQGVFKH�,-VVHO�NXQQHQ�JHUHD�OLVHHUG�ZRUGHQ�PHW�GH�ODQGLQULFKWLQJ�8WUHFKW�ZHVW�:LM�EOLMYHQ�ELM�RQV�YRRUVWHO�+DDU]XLOHQV�HQ�+ROODQGVFKH�,-VVHO�YRRU�WH�GUDJHQ�YRRU�VWUDWH�JLVFK�YODNJURHQ�
De wnd. voorzitter rondt de discussie over dit agendapunt af.

���2QWZHUS�VWDWHQYRRUVWHO�9RUPLQJ�9RRU]LHQLQJ�5HDOORFDWLH�HQ�VDQHULQJ�ZRRQVFKHSHQ�LQ�KHWNDGHU�YDQ�KHW�5HVWDXUDWLHSODQ�9HFKW
De heer Ditewig stelt over voorliggende notitie de volgende vragen:
- is rentebijschrijving niet van toepassing?
- wordt er inflatiecorrectie toegepast?
- wordt rekening gehouden met de autonome waardestijging van woonschepenligplaatsen?
De heer Lokker zegt toe dat spreker, voorafgaand aan de komende statenvergadering, antwoord op
deze vragen zal krijgen (eventueel via de notulen van dit verslag).

%HDQWZRRUGLQJ�+HW�DQWZRRUG�RS�GH�GULH�YUDJHQ�LV�HHQVOXLGHQG�QDPHOLMN��HU�LV�JHHQ�UHNHQLQJ�JHKRXGHQ�PHW�UHQWH�ZDDUGHVWLMJLQJHQ�ZRRQVFKHSHQOLJSODDWVHQ�HQ�LQIODWLH�'DDUYRRU�]LMQ�WZHH�UHGHQHQ�WH�QRHPHQ�
�� %LM�GH�EHVFKLNEDDUVWHOOLQJ�YDQ�KHW�.DGHUQRWDJHOG�LQ�������LQ�KHW�RRUVSURQNHOLMNH�YRRUVWHO���LV�GRRUGH�VWDWHQ�JHHQ�LQIODWLHFRUUHFWLH�PHHJHQRPHQ��KRHZHO�WRHQ�DO�GXLGHOLMN�ZDV�GDW�KHW�5HVWDXUDWLHSODQ9HFKW�WRW������]RX�GRRUORSHQ�
�� 'H�PHGHILQDQFLHUV�YDQ�PDDWUHJHO����YDQ�KHW�5HVWDXUDWLHSODQ�9HFKW�KDQWHUHQ�HYHQHHQV�JHHQ�FRU�UHFWLH�RS�GH�WHU�EHVFKLNNLQJ�JHVWHOGH�EHGUDJHQ���3URYLQFLH�1RRUG�+ROODQG�HYHQYHHO�DOV�8WUHFKWQDPHOLMN� ������������HQ�5LMNVZDWHUVWDDW�� �������������
'H�VWDWHQ�KHEEHQ�KLHU�ZHO�HHQ�RSWLH�,QGLHQ�GH�VWDWHQ�YLQGHQ�GDW�HU�MDDUOLMNV�HHQ�LQIODWLHFRUUHFWLH�PRHW�SODDWVYLQGHQ��GDQ�PRHWHQ�]LM�*6YUDJHQ�GDDUYRRU�HHQ�DSDUW�EHVOXLW�WH�QHPHQ���'DQ�ZRUGW�LQ�LHGHU�JHYDO�UHNHQLQJ�JHKRXGHQ�PHW�ZDDU�GHVWLMJLQJ�F�T��GDOLQJ���'LW�JDDW�GDQ�ZHO�WHQ�ODVWH�YDQ�GH�DOJHPHQH�PLGGHOHQ�
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De wnd. voorzitter constateert dat, wanneer voornoemde vragen bevredigend zijn beantwoord,
voorliggend voorstel als sterstuk aan de staten kan worden gepresenteerd.

����(YDOXDWLH�5HVHUYH�NQHOSXQWHQ�ODQGHOLMN�JHELHG��5./�
Mevrouw De Wit zet uiteen dat er wat haar betreft toch nog een knelpunt is overgebleven dat niet in
voorliggende notitie wordt behandeld, nl. de ernstige bodemverontreiniging van een aantal terreinen.
Zij vraagt hoe daar mee wordt omgegaan, temeer, daar het in het belang is van de provincie Utrecht
om de terreinen te gaan ontwikkelen.

De heer Rüter spreekt zijn complimenten uit voor de heldere, concrete en nuttige uitwerking op basis
van de globale motie van de staten. Hij ondersteunt dit voorstel dan ook van harte. Naar voren komt
dat de RKL kan worden gebruikt voor het oplossen van heikele punten.
Zijn fractie bepleit, met name ten aanzien van punt 5, pag. 6, een meer pro-actieve rol van de
provincie. Zijn fractie vindt het, gezien de relevantie van dit punt, van belang dat er geld gevonden
wordt, ook wanneer er financiële problemen zouden gaan ontstaan.
Hij kan zich vinden in punt 7, richting geven aan de provinciale bedragen aan saneringen, daar waar
dat nuttig en nodig is. Echter, zijn pleidooi is wel om met dergelijke richtbedragen flexibel om te
gaan.

De heer Ditewig verwijst naar punt 1, inleiding, alwaar gesproken over een bedrag van 680.000,-
voor resp. 2001 en 2002.Hij vraagt of het derhalve gaat om een totaal bedrag van 1.360.000,-.
Naar aanleiding van punt 3, waar naar voren komt dat er voor grote saneringen incidenteel geld
beschikbaar wordt gesteld, vraagt hij of dit feitelijk een blanco cheque is.
Voorts vraagt hij of bij de RKL ook de voorstellen voor het Hart van de Heuvelrug worden
betrokken.
Op pag. 4, punt 4, wordt melding gemaakt van een gekraakt terrein. Zijn vraag is hoe de provincie
daarmee wil omgaan.
Naar aanleiding van punt 5, pag. 5, vraagt hij of meer menskracht naar aanleiding van de actievere
rol van de provincie in de begroting is meegenomen.

De heer V.d. Broek sluit zich aan bij de opmerkingen van de GL-fractie. De ervaring is dat de
reserve RKL een “smeerolie-effect” kan hebben. Ook hij is van mening dat het bedrag van 
200.000,- als richtlijn moet worden beschouwd, waarmee flexibel moet worden omgegaan.
Hij stemt in met dit voorstel.

De heer Levering laat weten dat zijn fractie met dit voorstel instemt.

De heer Van Leeuwen sluit zich hierbij aan.

Ook mevrouw Haak is positief over voorliggend voorstel. Wel vraagt zij wat de provincie zal gaan
doen, wanneer een en ander financieel niet meer haalbaar zal zijn.

De heer Lokker zet uiteen dat de sanering van vervuilde grond via andere lijnen wordt opgepakt.
Veelal worden de kosten door de rijksoverheid gedragen.
Voorts laat hij weten dat voorkomen moet worden dat de provinciale overheid de naam gaat krijgen
dat tegen iedere prijs wordt gekocht. In die zin wil hij genuanceerd omgaan met de richtbedragen.
De heer Rüter benadrukt dat ook zijn fractie kan instemmen met punt 7, echter, hij bepleit dat het
mogelijk moet zijn dat er in cruciale gevallen een uitzondering wordt gemaakt.
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De heer Lokker kan zich voorstellen dat, wanneer de Reserve Knelpunten Landelijk Gebied een
succes blijkt te zijn, dit in een structurele voorziening wordt omgezet. Wanneer dat aan de orde
komt, dan zal een dergelijk verzoek aan deze commissie worden voorgelegd. Overigens zullen grote
projecten altijd ter advisering aan PS worden voorgelegd.

De wnd. voorzitter wijst erop dat de provincie alleen middelen heeft voor kleine projecten maar niet
voor de grotere projecten. Het is de vraag hoe er dan toch meer vaart kan worden gemaakt. Zo is de
rol van de provincie bij het Kodak terrein minimaal.
De heer Lokker beaamt dat. De provincie heeft inderdaad een regierol, maar de middelen van de
provincie zijn beperkt.
De heer Jorritsma voegt eraan toe dat ook een regierol bepaalde financiële middelen vereist. In de
praktijk blijkt dat partijen, die over geld beschikken, altijd meer zeggingskracht hebben.

De heer Lokker merkt nog het volgende op naar aanleiding van opmerkingen van de heer Ditewig:
- Er wordt geen blanco cheque afgegeven.
- Wanneer er knelpunten zijn in het Hart voor de Heuvelrug, dan heeft de provincie de

mogelijkheid om daarvoor middelen in te zetten.
- Een actievere rol van de provincie vereist meer menskracht. Hiervoor behoeft geen extra

budget te worden ingezet omdat de extra menskracht door de dienst zelf kan worden gele-
verd. Wanneer er extra fte’s moeten worden ingezet, dan zal dat eerst aan de commissie wor-
den voorgelegd.

����9HU]RHN�RP�ELMGUDJH�YRRU�GH�VDQHULQJ�YDQ�KHW�%DQWDP�WHUUHLQ�XLW�GH�9RRU]LHQLQJ.QHOSXQWHQ�/DQGHOLMN�JHELHG
De wnd. voorzitter constateert dat de commissie instemt met dit voorstel.

����6XEVLGLsULQJ�SURMHFW�RHYHUV�HQ�RHYHUODQGHQ�.URPPH�0LMGUHFKW
De wnd. voorzitter constateert dat de commissie instemt met voorliggend investeringsvoorstel.

����(YHQWXHOH�PHGHGHOLQJHQ�YDQ�SRUWHIHXLOOHKRXGHU�HQ�URQGYUDDJ
Hiervan wordt geen gebruik gemaakt.

����678..(1�7(5�.(11,61(0,1*
���D (YDOXDWLH�WRHSDVVLQJ�YDQ�DUWLNHO����OLG���HQ���:52��RQGHU]RHN��HQ�JHDFWXDOLVHHUGH&LUFXODLUH�DUWLNHO����:52

Op verzoek van de VVD-fractie wordt dit punt geagendeerd voor de volgende vergadering.�LV�JHDJHQGHHUG�YRRU���������������E 9HUVODJ�RQWZLNNHOLQJ�ERXZORFDWLHV�9,1(;�VWDGVJHZHVW�$PHUVIRRUW�RYHU������HQ�GHYHUGHOLQJ�����������YROJHQV�KHW�%HVOXLW�/RFDWLHJHERQGHQ�6XEVLGLHV��%/6��
Op verzoek van de VVD-fractie wordt dit punt geagendeerd voor de volgende vergadering.,Q�RYHUOHJ�PHW�PZ��2RVWHUKXLV�]DO�GLW�QLHW�LQ�HHQ�YHUJDGHULQJ�PDDU�ELODWHUDDO�ZRUGHQ�EH�VSURNHQ�

���F 3URMHFWHQ��H�WUDQFKH������3ODWWHODQGVRQWZLNNHOLQJVSODQ��323�
Op verzoek van de VVD-fractie, wordt dit punt geagendeerd voor de volgende vergadering.
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,Q�RYHUOHJ�PHW�PZ��2RVWHUKXLV�]DO�GLW�QLHW�LQ�HHQ�YHUJDGHULQJ�PDDU�ELODWHUDDO�ZRUGHQ�EH�VSURNHQ�
���G %ULHI�G�G�����RNWREHU������YDQ�*6�DDQ�.DPHU�YDQ�.RRSKDQGHO�8WUHFKW�LQ]DNH�*URHQH:HUNODQGVFKDSSHQ��DQWZRRUG�RS�KXQ�EULHI�YDQ���MXOL������
���H 1RWLWLH�VWDQG�YDQ�]DNHQ�5HFRQVWUXFWLH�G�G�����RNWREHU�����
���I 2YHU]LFKW�GDWD�YHUJDGHULQJHQ�VWDWHQFRPPLVVLH�5XLPWH�HQ�*URHQ�LQ�����
���J *HELHGVYLVLH�+DUW�YDQ�GH�+HXYHOUXJ�FRQFHSW�MXQL�����
���K ,32�DDQJHOHJHQKHGHQ��0DSSHQ�PHW�,32�VWXNNHQ�FLUFXOHUHQ�
����6OXLWLQJ
Niets meer aan de orde zijnde, sluit de wnd. voorzitter de vergadering.

7RH]HJJLQJHQ�XLW�GH�YHUJDGHULQJ�YDQ�FLH�5	*�RS����QRYHPEHU�������HQ�HUYRRU��
Indicatoren voor woondifferentiatie worden besproken/meegenomen in het overleg
met gemeenten over het (eerste) ontwerp-streekplan (punt 4).

PH Streng
17-10-2002

Zodra de projecten Agenda 2010 nader zijn uitgewerkt wordt een presentatie gehou-
den (punt 6).

PH Streng
17-10-2002

Er komt een ambtelijke notitie over het instrumentarium (PHWKRGLHN�5RGH�FRQWRXUHQ)
zodat de commissie in de decembervergadering daarover van gedachten kan wisselen.
(agendapunt 5)

PH Streng
18-11-2002

Ook zal deze commissie ten behoeve van een volgende vergadering een overzicht
ontvangen van de bestuurlijke standpunten van gemeenten, voorzover beschikbaar.
(agendapunt 5)

PH Streng
18-11-2002

Er wordt een notitie over het locatiebeleid opgesteld. Deze zal ter oriënterende be-
spreking worden voorgelegd aan de commissie R&G, met uitnodiging van de com-
missies C&E, V&V, W&M (agendapunt 6)

PH Streng
18-11-2002

Zodra er concreet inzicht is in de actuele weidevogelstand in de provincie Utrecht,
krijgt deze commissie hierover bericht. (agendapunt 7). 1%�,Q�MDQXDUL������LV�HHQNDDUW�PHW�WRHOLFKWLQJ�EHVFKLNEDDU�

PH Lokker
18-11-2002

Het meerjarenplan faunapassages voor de provincie Utrecht zal in januari 2003 aan
deze commissie worden gepresenteerd. Daarbij zullen de indicatoren worden
meegenomen. (agendapunt 7)

PH Lokker
18-11-2002
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